

## Besluitenlijst Raadswerkgroep Omgevingswet

|                   |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          |
|-------------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| <b>Datum</b>      | 15-09-2021                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               |
| <b>Tijd</b>       | 19:30 – 21:30                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            |
| <b>Locatie</b>    | via Webex                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                |
| <b>Voorzitter</b> | Dia Vennis                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               |
| <b>Aanwezigen</b> | Dia Vennis (voorzitter, BOB), Elsa Duijnstee (ambtelijk secretaris/projectleider Omgevingswet), Annemarie Raijmakers (griffie), Henk Mulder (CDA), Yvonne van Eldonk (CDA), Gerdien Maaijen (CU), Hans van den Moosdijk (D66), Arie van Noordwijk (D66), Karel Grimm (VVD), Hans van der Heijden (GBO), Cor Bloom (GL)<br><br><b>Afwezig:</b> Elbert Elbers (PvdA), Hanneke Bruinsma (GL) en Patricia Hoytink-Roubos (pfh. Omgevingswet) |

### 1 Opening

De voorzitter opent de vergadering en zegt bericht van verhindering te hebben ontvangen van Elbert, Hanneke en Patricia.

### 2 Mededelingen

Henk meldt onlangs een inspiratiebijeenkomst van de VNG over de Omgevingswet te hebben bijgewoond en zegt dat er tot zijn teleurstelling slechts vijf raadsleden en twee wethouders aanwezig waren.

Elsa zegt de presentaties van die bijeenkomst te zullen opzoeken en te delen met de werkgroep<sup>1</sup>.

### 3 Vaststellen agenda

Cor stelt voor om agendapunt 6 van de agenda te halen, omdat de raadswerkgroep niet gaat over vergaderhygiëne.

Na enige discussie wordt besloten het op de agenda te laten staan. Het is namelijk niet aan de raadswerkgroep hierover een besluit te nemen, maar aan de raad.

### 4 Vaststellen besluitenlijst van 24 juni 2021

---

<sup>1</sup> Er zijn twee workshops geweest voor raadsleden. Van beiden is het webinar opgenomen. Hier de links naar de webinars om terug te kijken:

<https://aandeslagmetdeomgevingswet.nl/ondersteuning/webinar-training/webcolleges-webinars/webinars/webinar-omgevingswet-verkiezingsprogramma/>

<https://aandeslagmetdeomgevingswet.nl/ondersteuning/webinar-training/webcolleges-webinars/webinars/webinar-keuzes-raad-financiële-gevolgen/>

De presentaties zijn als bijlage bij dit verslag gevoegd.

## Tekstueel

Geen opmerkingen.

## N.a.v.

Cor merkt op de Algemene Plaatselijke Verordening te missen in het rijtje genoemd bij agendapunt 4a.

Elsa zegt dat ze hierop terugkomt bij agendapunt 8 (diverse verordeningen: nieuwe inzichten en planning).

Hans van der H. vraagt of er al iets bekend is over de evaluatiemomenten (punt 5)?

Elsa zegt intern hierover te hebben gesproken. Het voorstel is om niet om de drie maanden een terugkoppeling te geven, maar bijvoorbeeld tezamen met het VTH-verslag.

## **5 Webex-sessie Informatiebijeenkomst College Omgevingswet d.d. 21 september 2021 (datum in overleg met presidium 02/09)**

Elsa meldt dat het agenderingsverzoek is besproken in het presidium. In eerste instantie was hierover wat onduidelijkheid. Ze heeft toen uitgelegd dat gelet op de besluiten die komende tijd worden genomen het belangrijk is dat iedereen op dezelfde 'vlieghoogte' komt.

Hoe kunnen we ervoor zorgen dat we een goed programma hebben dat ook echt iets toevoegt?

Ze noemt de volgende onderwerpen die in de presentatie aan bod kunnen komen:

- Wat dient er te gebeuren voor datum inwerkingtreding, specifiek gericht op het bestuurlijke spoor;
- Waar liggen bestuurlijke keuzes?
- Lopen we op planning? Gaat de implementatie naar behoren? Hoe zit het financieel?
- Welke raadsbesluiten dienen er genomen te worden en wanneer?
- Wat moet er nog gebeuren na inwerkingtreding van de wet?

Cor geeft nog mee te kijken naar de volgorde van genoemde onderwerpen.

Henk vindt het belangrijk om te laten zien wat we al gedaan hebben in de aanloop naar de OW en wat er nog moet gebeuren.

Arie vraagt ook aandacht voor de participatie.

Hans van der H. vraagt vooral ook in te gaan op de digitalisering en concreet aan te geven wanneer het college versus de raad aan zet is.

## **6 Doorlooptijden aanvraag omgevingsvergunning (bij uitgebreide procedure) – gevolgen raadsbehandeling**

Elsa licht toe dat we ook onder de OW te maken hebben met een reguliere of uitgebreide procedure met een afhandelingstermijn van 8 resp. 26 weken. Intern is al aan alle knoppen gedraaid. De verplichte termijn van terinzagelegging van 6 weken kan ook niet worden teruggedraaid. Soms heb je ook advies nodig van bijvoorbeeld de provincie of het waterschap.

Voor zover ze weet lopen we vergeleken met andere gemeenten voorop in het feit dat we dit probleem gesignaleerd hebben en zoeken naar een oplossing. De knop waar we nog aan kunnen draaien is het moment tussen het college en de raad.

Als we rechtstreeks naar de raad gaan heb je te maken met de minimale termijn van twee weken.

We kunnen het volgende doen:

- a. Accepteren dat we over de termijn van 26 weken heen gaan (boete van  $\pm$  € 1.200);
- b. Bijna elke week digitale raadsvergaderingen houden;
- c. De tijd tussen behandeling college en behandeling in de raad maximaal verkorten met een minimale doorlooptijd van twee weken;
- d. Als raad je rol teruggeven door de lijst adviesrecht gemeenteraad aan te passen.

Karel voorziet uitloop van de raadsvergaderingen als er maandelijks 1 à 5 voorstellen rechtstreeks op de agenda van de raad worden geplaatst. Hij vindt dit een onwenselijke situatie. Hij stelt voor nog eens kritisch naar de vergadercyclus te kijken.

Hans van den M. sluit zich aan bij de opmerking van Karel. Hij vindt het ook niet wenselijk als de voorronde wordt overgeslagen. Om voldoende tijd te houden voor een goede besluitvorming moet volgens hem de ruimte aan de voorkant worden gezocht.

Hans van der H. stelt voor om dit structurele probleem aan te kaarten bij de VNG.

Arie komt met de optie om een week voor de raadsvergadering nog één extra 'voorrunde ruimte' in te plannen.

Ook de voorzitter laat weten dat haar fractie het geen goed idee vindt om aan de achterkant te gaan schrappen.

Elsa benadrukt dat ambtelijk al alle ruimte eruit is gehaald. Soms heb je de pech dat de aanlevertermijn ongelukkig valt. Wellicht kan door de vergadercyclus onder de loep te nemen nog ruimte worden gevonden. Ook hoopt ze dat er vanuit Den Haag nog enige coulance komt. Ze zegt in ieder geval bij de VNG te rade te gaan.

## 7

### **Concept-Participatiebeleid: de laatste puntjes**

Elsa zegt vandaag een goed gesprek te hebben gehad met buurtbemiddeling. Ze zal het stuk aanvullen met wat uit dat gesprek is gekomen.

Ze benadrukt dat het participatiebeleid een dynamisch stuk is.

Arie heeft wel het gevoel dat je als initiatiefnemer nog enige houvast mist.

Daarom is het goed om te verwijzen naar de online tool THiNK.

Elsa zegt dat THiNK uit de praktijk is geboren. We hebben natuurlijk ook nog de leidraden die een prima aanknopingspunt zijn voor de initiatiefnemer. Je kan als overheid niet verplichten hoe de initiatiefnemer de participatie toepast. Wel kan je hierover e.e.a. vastleggen in bijvoorbeeld een samenwerkingsovereenkomst.

Hans van den M. merkt op dat wanneer de participatie onvoldoende is geweest, toch de overheid weer om de hoek komt kijken. Leidt dat niet tot gemakzucht, vraagt hij zich af.

Elsa zegt dat je participatie niet altijd niet kan afdwingen. Straks kan een vergunning wel geweigerd worden o.g.v. het totale plaatje, waarbij dan gezegd wordt 'Hier gaan we niet aan meewerken'. Ze zegt benieuwd te zijn naar de jurisprudentie en verwacht niet dat participatie straks verplicht wordt. Ze verwacht wel dat uit jurisprudentie gaat blijken aan welke regels participatie moet voldoen.

## **8 Diverse verordeningen: nieuwe inzichten en planning**

Elsa zegt dat er verordeningen zijn die op *inhoud* moeten worden aangepakt en verordeningen die alleen een *technische* aanpassing behoeven.

De verordeningen die niet veranderen zullen worden samengevoegd in een verordening fysieke leefomgeving. Deze verordening zal in januari/februari aan de raad ter vaststelling zal worden aangeboden.

Omdat de APV ook toeziet op openbare orde en veiligheid zal een keuze moeten worden gemaakt wat in de APV blijft en wat niet.

M.b.t. de Legesverordening is het logisch om een koppeling te leggen met de nieuwe Kadernota en deze zal daarom pas na 1 juli 2022 in werking treden.

De Verordening Nadeelcompensatie komt op 5 oktober in het college en in december in de raad.

De cie. Ruimtelijke Kwaliteit bestaat straks niet meer. Het plan is om de nieuwe Verordening commissie ruimtelijke kwaliteit te koppelen aan de uitgangspunten van het nieuwe welstandsbeleid. Deze verordening moet klaar zijn voor de inwerkingtreding van de OW.

## **9 Wensen en behoefte raads werkgroep komende maanden**

Elsa vraagt waar de raads werkgroep de komende maanden vooral behoefte aan heeft.

Cor zegt graag die dingen te willen bespreken waarover de raad een keuze heeft. Hij verwijst hierbij naar agendapunt 5 over de verordeningen.

Hans van den M. zegt graag aan de voorkant te willen meepraten over de inhoud. Moeten er politieke keuzes worden gemaakt, dan is dat aan de voorronde.

Karel laat weten dat deze werkgroep in het leven is geroepen op verzoek van

de burgemeester om een klankbord te hebben. Hij stelt voor om in de toekomst meer plenair te gaan, omdat we op een omslagpunt komen. Henk geeft aan de behoefte te hebben om snel te kunnen worden bijgepraat over belangrijke onderwerpen. Dit kan wat hem betreft ook op een politieke avond.

Gerdien stelt voor om op een politieke avond m.u.v.

implementatievraagstukken met elkaar te gaan oefenen. Dit laatste moet dan wel duidelijk een doel dienen en een afgebakende opdracht omvatten.

Veder stelt ze voor om volgende week aan de aanwezigen bij de informatiebijeenkomst te vragen hoe zij meegenomen willen worden.

Elsa zegt dat continuïteit en kennisoverdracht nog wel een punt is. Ze denkt dat we volgend jaar in een ander proces terecht komen. Ze vindt het een prima voorstel om dan bijvoorbeeld om de twee maanden een praktijkvoorbeeld bij de kop te pakken om zo samen met elkaar te puzzelen wat loslaten betekent en hoe dit een vertaling krijgt in het omgevingsplan.

## 9 WTTK

De voorzitter vraagt of de werkgroep de volgende keer fysiek of digitaal bij elkaar wil komen.

Op voorstel van Gerdien wordt besloten om bij wijze van experiment hybride met elkaar te vergaderen.

De werkgroep laat weten dit jaar nog maar één keer bij elkaar te willen komen op een datum die ligt tussen de reeds geplande data, te weten 4 november en 15 december. Annemarie gaat in overleg met de voorzitter en de projectleider op zoek naar een nieuwe datum en zal dit z.s.m. laten weten aan de leden van de werkgroep.

## 10 Afsluiting

De voorzitter bedankt iedereen voor zijn of haar inbreng en sluit de vergadering om 21.50 uur.